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Protokół Nr VIII/37/2022 

z XXXVIII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 18 marca 2022 r. 

 

Sala nr 1 Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad. 

Pan Wójt z przyczyn formalnych poprosił o zdjęcie z porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa (6203)”. 

Przewodniczący Rady Gminy przyjął wniosek Pana Wójta, zapytał czy radni chcą wprowadzić 

inne zmiany, w związku z tym, że radni nie zaproponowali innych zmian poddał pod 

głosowanie zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci w Publicznym Żłobku                        

w Rakszawie i maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2022 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (1041/17) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (4342) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/299/22 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 31 stycznia 2022 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa 

pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca oraz określenia zasad prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach  

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2022 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022                      

- 2031  

17. Wnioski i zapytania radnych 
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18. Sprawy różne 

19. Zakończenie obrad 
 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż wraz z Panem Wójtem uczestniczył w spotkaniu  

z mieszkańcami, w sołectwie Węgliska, tematem spotkania była przyszłość Szkoły 

Podstawowej, ponadto jest w stałym kontakcie z Urzędem Gminy, z mieszkańcami, z radnymi, 

z sołtysami, a ostatni czas związany jest głównie z pomocą przy przyjmowaniu w Schronisku 

uchodźców z Ukrainy. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, iż działania w okresie międzysesyjnym wydarzyło się bardzo dużo, 

ważną dla Gminy sprawą jest oddanie do użytku stacji uzdatniania wody o mocy 150m3 na 

godzinę, jest to największa inwestycja w Gminie od wielu lat, do stacji podłączone są dwie 

nowe studnie, druga ważna inwestycja realizowana w ostatnim czasie to budowa żłobka, te 

prace się zakończyły, jest to pierwszy żłobek w Gminie, dodał iż będzie się przymierzał do 

zwiększenia miejsc w tym żłobku. Pan Wójt powiedział, iż nabór do żłobka jeszcze się nie 

odbywa, dopiero w dniu wczorajszym została wybrana osoba, która będzie pełniła obowiązki 

dyrektora żłobka. Nabór dopiero będzie ogłoszony, będą określone kryteria naboru, 

najważniejszym będzie to, że obydwoje rodzice pracują i nie mają jak opiekować się dziećmi, 

rodziny są wielodzietne, a także że są mieszkańcami naszej Gminy, pozostałe kryteria będą 

wskazane w naborze. Pan Wójt powiedział, iż w tej chwili żłobek jest wyposażany m.in. dzięki 

sołectwu Rakszawa Dolna, które przekazało środki na ten cel. Kolejny ważny temat, którym 

żyją mieszkańcy Gminy, to uchodźcy, Województwo Podkarpackie jest przede wszystkim 

strefą przerzutową, w związku z czym w tym celu zostało uruchomione Schronisko, osoby tam 

przebywające są zabezpieczone, jest żywność, środki czystości, środki czystości, środki 

higieniczne, są ubrania, jeżeli pojawia się problem np. z lekarstwami pomoc jest uruchamiana 

natychmiast, jest też zorganizowana opieka medyczna. Pan Wójt powiedział, iż z pomocy 

skorzystało już około tysiąc osób, w 95% są to kobiety z dziećmi, głównie małymi. Pan Wójt 

powiedział, iż innych działań jest też bardzo dużo, w ostatnim czasie zostały złożone wnioski 

o dofinansowania zewnętrzne na kwotę blisko 20.000.000,00 zł, w ostatnim czasie Gmina 

otrzymała dofinansowanie do komputerów dla rodzin popegeerowskich, zachęcił wszystkich 
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do śledzenia gminnych stron internetowych i portali społecznościowych, gdzie na bieżąco 

zamieszczane są informacje. Wracając do tematu uchodźców powiedział, iż w tej chwili               

w Gminie nadawane są pesele wszystkim zainteresowanym uchodźcom, kolejek nie widać, 

gdyż zorganizowane jest to w taki sposób, że uchodźcy zapisywani są na konkretne godziny                 

i wtedy przyjeżdżają do Urzędu. W GOPS-ie przyznawane są należne im świadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt powiedział, iż wszystkie uchwały podjęte na poprzedniej sesji są realizowane, za 

wyjątkiem uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta, która została sporządzona 

błędnie, w związku z czym w dniu dzisiejszym będzie podejmowana ponownie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci w Publicznym Żłobku                             

w Rakszawie i maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. Pan Przewodniczący                                    

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwała szczegółowo była omawiana na komisji, poinformował 

zebranych, że żłobek będzie świadczył usługi w wymiarze 10 godzin dziennie, opłata jaka 

będzie pobierana od osoby umieszczającej dziecko w żłobku proponowana jest w wysokości 

600,00 zł miesięcznie, jest to kwota bardzo odbiegająca od wstępnie wyliczonych kosztów, 

gdyż ten wynosi 1.800,00 zł miesięcznie, pozostała kwota będzie pokrywana z budżetu Gminy, 

w naszej okolicy ceny kształtują się na poziomie między 500,00, a 1.400,00 zł, dodał iż osoby 

uprawnione będą mogły skorzystać ze środków związanych z kapitałem opiekuńczym, te środki 

pozwalają na dopłatę do pobytu dziecka w żłobku nawet do 400,00 zł miesięcznie, tu trzeba 

śledzić stronę Gminy, GOPS i media społecznościowe, gdzie będą się ukazywały różnego 

rodzaju informacje, dodał iż stawka za wyżywienie proponowana jest w wysokości 10,00 zł 

dziennie.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                           

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia opłaty za pobyt dzieci w Publicznym Żłobku w Rakszawie i maksymalnej wysokości 

opłaty za wyżywienie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/305/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie ustalenia opłaty 

za pobyt dzieci w Publicznym Żłobku w Rakszawie i maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  
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Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta. Pan Przewodniczący oddał głos 

Przewodniczącemu Komisji Gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/306/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2022 r. Pan 

Przewodniczący oddał głos Przewodniczącemu Komisji Gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2022 r. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/307/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Rakszawa w 2022 r., odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta sprawa dotyczy realizacji planu dotyczącego regulowania dróg 

gminnych, Gmina zgodnie z wolą mieszkańców przejmuje drogę wewnętrzną za dawnym 

Posterunkiem Policji, formalności trwały trzy lata, gdyż trzeba było przeprowadzić spadki,                     

a także regulacje granic. Pan Wójt powiedział, iż droga od Urzędu Gminy w kierunku Węglisk 

będzie wyprostowana, nie będzie tam zwężenia, za co dziękuje mieszkańcowi, który wyraził 

na to zgodę.  
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Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/308/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (1041/17). Pan Przewodniczący o przybliżenie tego tematu poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to działka położona w sołectwie Rakszawa Górna naprzeciwko 

Szkoły Podstawowej.   

Przewodniczący Rady Gminy dodał, iż tę działkę oglądali radni podczas wspólnego objazdu 

nieruchomości, radni wówczas przedyskutowali na ten temat. Pan Przewodniczący otworzył 

dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż działki które są poddawane sprzedaży 

zawsze są przedmiotem objazdu radnych i pracowników Urzędu, również te, które dzisiaj są 

proponowane do sprzedaży były przez radnych oglądane i poddawane analizie. Pan 

Przewodniczący dodał że projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia 

jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż w objeździe uczestniczył Pan sołtys, dodał że 

jeżeli takie objazdy będą organizowane, to będzie o nich informował sołtysów. Pan 

Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu 

zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/309/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, 

po czym uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Rakszawa (4342). Pan Przewodniczący oddał głos 

przewodniczącemu Komisji Gospodarczej. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/310/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku  w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść,        

a następnie uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/299/22 Rady Gminy Rakszawa                    

z dnia 31 stycznia 2022 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to zmiana uchwały dotycząca transportu zbiorowego, po 

przeprowadzeniu przetargu przez Powiat Łańcucki okazało się, że kwota wyliczona dla Gminy 

Rakszawa była zbyt niska w związku z czym zachodzi konieczność zmiany wcześniej podjętej 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXVII/299/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2022 r.                           

w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/311/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXXVII/299/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2022 r. w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytał jej 

treść, a następnie uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca oraz określenia zasad prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż pewien czas temu podejmowana była uchwała dotycząca likwidacji 

istniejącego wówczas placu targowego, w zamian za to można było prowadzić nieodpłatnie  

handel na parkingu obok Urzędu Gminy, przez co wiele się nie zmieniło, a poprawiły się 
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warunki, nieco później również ustawodawca stwierdził, że takie bezpłatne miejsca handlu są 

potrzebne, żeby dać rolnikom możliwość sprzedaży swoich towarów, tym miejscem jest 

miejsce wyznaczone kiedyś, czyli parking obok Urzędu Gminy, a handel miałby się odbywać 

w piątki i w soboty. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyznaczenia miejsca oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/312/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie wyznaczenia 

miejsca oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonych miejscach, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

czternasty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż na komisji Pani Skarbnik szczegółowo omówiła projekt tej uchwały, 

zmiany dotyczą głównie wydatków bieżących, które są uzupełniane do poziomu, który jest 

konieczny do realizacji zadań, w budżecie w pierwszej kolejności są zabezpieczane środki, aby 

móc realizować planowane inwestycje, a w kolejnych uchwałach uzupełniane są wydatki 

bieżące, dodał że jeżeli są jakieś pytania, to Pani Skarbnik na nie odpowie. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/313/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

piętnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 - 2031. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 
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Pan Wójt powiedział, iż po zmianie budżetu zmieniana jest również wieloletnia prognoza 

finansowa, każda zmiana inwestycyjna pociąga za sobą konsekwencje, największy wpływ mają 

rosnące stopy procentowe, projekt tej uchwały na komisji omówiła Pani Skarbnik, jeżeli są 

jakieś pytania, to na nie odpowie.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 - 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr 

XXXVIII/314/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 - 2031, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

szesnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pan Wójt odpowiadając na wniosek radnego D. Kościółek, a popartego przez pozostałych 

radnych dotyczący wałęsających się psów powiedział, iż zobowiąże Kierownika Referatu OŚG 

oraz pracownika do przeprowadzenia bardziej intensywnych działań w tym temacie, dodał iż 

postara się również zaangażować w tę sprawę przedstawicieli Policji, gdyż to oni mają 

uprawnienia do karania mandatami, będą przygotowane plakaty informacyjne, a w najbliższym 

Kurierze zostanie opublikowany artykuł mówiący o obowiązkach właścicieli psów oraz                            

o konsekwencjach karnych z tym związanych. Pan Wójt powiedział, że jeżeli proboszczowie 

się zgodzą, to postara się, żeby takie ogłoszenie było odczytane w kościołach. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż GOPS prowadzi program Asystent osoby 

niepełnosprawnej, zapytała czy osoba niepełnosprawna, której opiekun bądź rodzic 

zrezygnował z pracy w celu opieki nad tą osobą może się starać o taką pomoc w pełnym 

wymiarze, w niepełnym wymiarze, czy wcale nie może się o to ubiegać. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to pytanie bardzo szczegółowe, pracownicy GOPS na pewno na 

nie odpowiedzą, taką interpretację będzie można zamieścić na stronie internetowej, dodał iż 

jest to „świeży” program, zachęcił wszystkich, aby pytali i korzystali z pomocy dedykowanej 

osobom niepełnosprawnym. Pan Wójt powiedział, iż chce propagować ustawę Za życiem, która 

w naszym województwie nie jest szeroko rozpropagowana, niemniej jednak ma nadzieję, że 

inni wójtowie się do tego przyłączą, te kwestie są bardzo pomocne rodzicom, którzy mają dzieci 

niepełnosprawne, kiedyś takiej pomocy nie było, w tej chwili jest, w związku z czym takie 

informacje trzeba rozprzestrzeniać, żeby jak największa liczba osób mogła z tego skorzystać, 

ważną sprawą w tym przypadku są terminy, gdyż zaświadczenie trzeba uzyskać do pierwszego 

roku życia dziecka, niestety rodzice dowiadują się zbyt późni i nie są w stanie tego 

przeprowadzić. Pan Wójt zwracając się do radnych powiatowych poprosił, aby taką informację 

przekazać Staroście, żeby stosowne informacje znalazły się w gabinetach ginekologicznych, 

gdyż to tam mamy po raz pierwszy mogą się z tym spotkać.  

Pan J. Wolski – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych powiedział, iż Jego obecność na 

dzisiejszej sesji jest związana z inwestycjami Powiatu realizowanymi na terenie Gminy, 

niektóre z nich są planowane, inne są w trakcie realizacji, rozpoczęła się modernizacja pięciu 

przejść dla pieszych w miejscowości Rakszawa, ta inwestycja jest realizowana przy 80% 
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dofinansowaniu z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, prace mają być zakończone do końca 

czerwca. Z wspomnianego funduszu udało się także pozyskać środki na przebudowę drogi 

powiatowej nr 1369 R Trzeboś – Węgliska, ta inwestycja ma być realizowana w systemie 

zaprojektuj i wybuduj, umowa dotacyjna z Wojewodą jest już podpisana, kosztorys inwestorski 

tego zadania opiewa na ponad 10.000.000,00 zł, dotacja wynosi 5.000.000,00 zł i Powiat 

otrzyma ją w tym roku i w tym roku będzie można ją w pełni wykorzystać, przetarg będzie 

ogłoszony w poniedziałek, termin realizacji tego zadania to sierpień przyszłego roku. 

Dokumentacja na realizację tej inwestycji jest opracowywana, część już jest, niemniej jednak 

w związku z tym, że droga w istniejącym pasie się nie zmieści konieczne będzie wykonanie 

szeregu podziałów, które w znacznym stopniu muszą być wykonane na terenie Powiatu 

Rzeszowskiego. Pan Dyrektor powiedział, iż kosztorys uwzględnia budowę kanału 

technologicznego, szacunkowo jest to koszt około 700.000,00 zł, o tę kwotę koszt inwestycji 

powinien się zmniejszyć, gdyż Powiat uzyskał ustępstwo i nie ma konieczności budowy tego 

kanału. Trzecia inwestycja, którą Powiat złożył do drugiego naboru Polskiego Ładu dotyczy 

przebudowy dróg powiatowych 1260 R i 1511 R, to jest ciąg drogowy począwszy od łuku                   

w Żołyni i drogi w kierunku Julina, przez całą Brzózę, aż do Rakszawy, gdzie będzie się 

kończyć w okolicy stawu, dofinansowanie tego zadania miałoby wynieść 90%, czyli prawie 

15.000.000,00 zł. Pan J. Wolski powiedział, iż będzie prosił o wspomożenie finansowe Powiatu 

przy realizacji tych wszystkich inwestycji, w związku z czym będzie potrzeba podjęcia 

stosownych uchwał.  

Pan Wójt powiedział, iż na przyszły rok zakładane są inwestycje, które w dużej mierze mają 

dofinansowanie unijne mieszczące się miedzy 100, a 90%, w związku z czym wkładów 

własnych Gminy może nie będzie za dużo i Gmina „udźwignie” ten temat, ponadto                                 

w przyszłym roku nie planuje wykonywania inwestycji, które nie mają dofinansowania. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał odnośnie uzupełniania ubytków w drogach 

powiatowych, głównie chodzi Mu o odcinek przy stawach, którego zdjęcia w ostatnim czasie 

pojawiały się w internecie.  

Pan J. Wolski powiedział, iż w najbliższych dniach rozpoczną się remonty cząstkowe dróg, 

obejmą one całą sieć dróg powiatowych. 

Pan S. Piersiak powiedział iż koszt przebudowy drogi powiatowej Trzeboś – Węgliska jest 

bardzo wysoki, zapytał co tam będzie robione. 

Pan J. Wolski powiedział, iż podana kwota wynika z kosztorysu inwestorskiego, 

zweryfikowana zostanie w drodze przetargu, na 20% długości tej drogi będzie wybudowany 

nowy chodnik z kanalizacją,  chodnik będzie miał szerokości 2m,  będą wykonane nowe 

przepusty, nowe wjazdy, a nawierzchnia będzie wykonana o szerokości 5,5m, a poza terenem 

zabudowy 6 m, do tego dojdą metrowe pobocza.  

Pan S. Piersiak zapytał, czy jest przewidziany wykup gruntów na poszerzenie tej drogi, czy jest 

to zawarte w tej kwocie. 

Pan J. Wolski powiedział, iż jest przewidziany wykup gruntów, koszt wykupu nie jest zawarty 

w tej kwocie, tam są ujęte koszty podziału. 

Pan S. Piersiak podsumowując powiedział, iż dojdą jeszcze koszty wykupu gruntów.  

Pani M. Janas – Piwińska wyraziła zadowolenie z wykonywanej przebudowy przejść dla 

pieszych, co poprawi bezpieczeństwo, dodała iż jest temat, który pojawiał się już 

niejednokrotnie, mianowicie zapytała jaka jest szansa budowy przejścia dla pieszych przy 

Urzędzie Gminy w okolicy przystanku autobusowego, tu również jest Szkoła Podstawowa do 

której uczęszcza dużo dzieci, a jest to jedyna szkoła przy której nie ma przejścia dla pieszych 

dla dzieci. Pani radna poruszyła również temat stanu drogi powiatowej między Ośrodkiem 

Zdrowia, a Urzędem Gminy, nie ma tu odwodnienia, dodała iż wie, że są to grunty prywatne, 

ale jest jakiś pas drogowy, w ubiegłym roku były pogłębiane rowy od strony mieszkalnej, 

niemniej jednak prace w pewnym momencie się zatrzymały, w związku z czym pytanie, czy te 

prace będą kontynuowane, temat ten poruszała już z radnymi powiatowymi. Pani M. Janas                   

– Piwińska powiedziała, iż naprzeciwko Urzędu Gminy jest mały domek przy którym 
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zatrzymuje się autobus, nie ma tu zatoczki, ale jest zakole przy którym jest rów, nie jest on 

zabezpieczony, a dodatkowo zalewa ten dom, Pani radna poprosiła Pana Dyrektora, aby zajął 

się tym tematem.  

Pan J. Wolski powiedział, iż na temat przejścia dla pieszych o którym mówiła Pani radna,               

a którego brakuje rozmawiał już z Panem Wójtem, w tym miejscu jest problem, jest tam zakręt, 

w związku z czym nie ma możliwości zrobienia bezpiecznego przejścia, jeżeli chodzi o dom                

i rów, to w tamtym miejscu praktycznie nie ma już pasa drogi. Przejście musi być wykonane               

z chodnika na chodnik, nie ma możliwości wykonania przejścia z łąki na łąkę, jeżeli chodzi                 

o odcinek drogi, o którym wspomniała Pani radna, to tu jest konieczność wykonania nowej 

nawierzchni, można wykonać remont cząstkowy, co na pewien czas poprawi komfort jazdy, ale 

docelowo trzeba wziąć pod uwagę zrobienie nowej nawierzchni na tym odcinku. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż popiera to, że odcinek drogi między 

Ośrodkiem Zdrowia, a Urzędem Gminy nadaje się do remontu, niemniej jednak na uwagę 

zasługuje również odcinek drogi od Schroniska do skrzyżowania z drogą wojewódzką, po 

prawej stronie pobocze jest całkowicie wypłukane z kamienia, a na zakręcie asfalt już jest 

wyłamany, naprawa poboczy w tej chwili nie jest dużym kosztem, a może zapobiec dalszej 

dewastacji asfaltu. 

Pan J. Wolski zgodził się z Panem D. Kościółek, powiedział iż jadąc na dzisiejszą sesję zwrócił 

na to uwagę.  

Pan M. Szląskiewicz poruszył kwestię przystanku autobusowego w Lesie Dąbrowskim,                        

w kierunku Leżajska, tam jest rów, w związku z czym pojawia się problem zarówno dla osób 

wsiadających, jak i wysiadających z autobusu, nie ma miejsca, żeby można było stanąć                             

i poczekać na autobus. Pan radny zapytał, czy coś w tym temacie można zrobić. 

Pan J. Wolski powiedział, iż wzorując się na drogach powiatowych należałoby zwrócić się do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich z konkretną propozycją wykonania paru metrów krytego rowu, 

z tym nie powinno być problemu, a z taką prośbą może się zwrócić nawet Rada Sołecka.  

Pan Wójt powiedział, iż jest to teren Gminy Czarna, w związku z czym należałoby się zwrócić 

z tą sprawą do tej Gminy, gdyż budowa i utrzymanie przystanków autobusowych jest zadaniem 

własnym Gminy, dlatego też jeżeli ZDW zgodziłby się na wykonanie kilku metrów krytego 

rowu o sfinansowanie tego zadania zwróciłby się do Gminy, w tym przypadku Gminy Czarna, 

dlatego też wraz z Przewodniczącym Rady Gminy musiałby się udać na rozmowę z Wójtem                

i Przewodniczącym Rady Gminy Czarna, zdaniem Pana Wójta jest duża szansa na pozytywne 

załatwienie tej sprawy. 

Pan B. Kłosowski powiedział, iż przy drodze powiatowej Rakszawa – Brzóza Stadnicka jest 

dużo zwisających gałęzi, zapytał czy byłaby możliwość przycięcia tych gałęzi. 

Pan J. Wolski przyjął informację. 

Pan J. Panek poruszył kwestię koszenia poboczy przy drogach powiatowych oraz udrażniania 

istniejących rowów, w ubiegłym roku ten temat po wielu prośbach był trochę realizowany, 

zapytał czy w tym roku ta sytuacja się poprawi i to co powinno być będzie zrobione. 

Pan J. Wolski powiedział, iż koszenie poboczy i rowów jest zaplanowane na terenie całego 

Powiatu, na chwilę obecną ZDP zwrócił się do Zarządu Powiatu o przekazanie środków na ten 

cel. 

Pan M. Mierzwa – sołtys sołectwa Wydrze powiedział, iż w tej chwili, po zimie piaskowe 

pobocza są wyżej niż asfalt, w związku z czym woda nie odpływa, tylko zostaje na asfalcie, co 

powoduje niszczenie asfaltu, zapytał czy jest możliwość zebrania ziemi z poboczy, czy rowy  

w Wydrzu będą w tym roku poprawiane, ponadto zapytał, czy chodnik budowany w Rakszawie 

będzie kontynuowany również na Wydrzu.  

Pan J. Wolski powiedział, iż na chwilę obecną zamierzeń inwestycyjnych na terenie Wydrza 

nie ma, wykonywane są przede wszystkim te inwestycje na które jest dokumentacja                                   

i dofinansowanie, jeżeli chodzi o inwestycje, to inne Gminy złożyły wnioski o wykonanie                     

w tym roku, niemniej jednak na ten moment nie ma na to środków, jeżeli przetargi wyjdą 

korzystnie wówczas będą one sukcesywnie wykonywane. Jeżeli chodzi o pobocza i rowy, to 
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potrzeby dotyczą praktycznie całego Powiatu, pieniędzy które można na to przeznaczyć jest 

niewiele, w związku z czym prace wykonywane są tam, gdzie jest konkretny problem, jeszcze 

w poprzedniej kadencji były plany kompleksowego wykonywania tych prac w cyklu 

siedmioletnim, ale wówczas kosztowałoby to 500.000,00 zł rocznie, jeżeli tocznie jest 

50.000,00 zł, to sprowadza się to tylko do prac interwencyjnych. 

Pani Z. Modłkowska powiedziała, iż na drodze powiatowej od Rąbanego w kierunku Mościn 

jest most, most jest zerwany, droga jest wąska nie ma rowu, w związku z czym woda która 

tamtędy płynie wylewa się przed przystankiem i płynie całym asfaltem, również w tamtym 

miejscu trzeba przyciąć wiszące nad drogą drzewa, co wpływa na to, że w tamtym miejscu jest 

bardzo niebezpiecznie. 

Pan J. Panek powiedział, iż w kwestii dziur i ubytków w drogach złożył pismo do Dyrektora 

ZDP, wyraził nadzieję, że wszystko będzie zrobione. 

Pan S. Piersiak zapytał odnośnie budowy wiaduktu, tunelu w ciągu drogi wojewódzkiej przy 

przejeździe kolejowym oraz odnośnie budowy obwodnicy Łańcuta od ronda przy autostradzie 

w stronę Głuchowa. 

Pan J. Wolski powiedział, że jeżeli chodzi o tunel, to przetarg jest rozstrzygnięty w systemie 

zaprojektuj i wybuduj, prace trwają. Jeżeli chodzi o budowę łącznika od ul. Granicznej do 

autostrady, to był złożony wniosek o ZRID, ze względu na to, że ZDW nie miał pieniędzy na 

wykupy działek ten wniosek był zawieszony, z tego co Pan Dyrektor wie są środki na realizację 

tej inwestycji i ma ona być realizowana. Jeżeli chodzi o budowę tunelu, to PKP ma środki do 

wykorzystania do 2023 roku.  

Pan S. Piersiak zapytał, jak planowana jest organizacja ruchu na czas budowy tunelu. 

Pan J. Wolski powiedział, iż wykonawca będzie musiał wskazać projekt czasowej organizacji 

ruchu, niemniej jednak, jak on to widzi, to trudno powiedzieć, na pewno będą potrzebne 

objazdy, biorąc pod uwagę to, że tunel nie jest w linii drogi, to utrudnienia nie będą bardzo 

duże, te pojawią się dopiero wówczas, jak droga do tunelu będzie wpinana w istniejącą drogę 

wojewódzką. 

Pan B. Kłosowski powiedział, iż w okolicy stawu, jak jest skrzyżowanie z drogą gminną jest 

krata, która powinna zbierać wodę, tamtejszy mieszkaniec twierdz, że odkąd jest wybudowany 

chodnik ta krata jest zasypana piaskiem. 

Pan D. Kuraś – radny powiatowy, a zarazem pracownik ZDP powiedział, iż radni gminni 

zgłaszają sporo uwag odnośnie dróg powiatowych, On sam może nie pisze pism, ale ze swej 

strony jeżeli widzi pogarszający się stan dróg powiatowych na bieżąco rozmawia z Panem 

Dyrektorem, a to że niektóre sprawy nie są realizowane nie wynika z braku chęci, a z braku 

środków, jeżeli są sprawy, które na bieżąco można zrobić, stara się je przeforsować.  

Pan S. Piersiak zwracając się do Pana Wójta zapytał, na jakim etapie jest zamiana gruntów                    

z lasami, a także na jakim etapie jest budowa oświetlenia na Wydrzu koło pieczarkarni. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o zamianę gruntów to sprawa „utknęła” w Dyrekcji 

Lasów Państwowych, w tej chwili czeka na informację z ich strony. Jeżeli chodzi o oświetlenia, 

to projekty są gotowe i przetarg powinien być w niedługim czasie ogłoszony. 

Pan M. Mierzwa poprosił Pana Wójta oraz radnych, aby przejechali drogą „Morgi”, tam jest 

„dziura na dziurze”, w planach jest modernizacja tej drogi, ale w tej chwili wymaga ona choćby 

naprawy kamieniem, druga droga to droga od źródełka, ona także wymaga naprawy.  

Pan M. Szląskiewicz powiedział, iż przy wyjeździe z terenu Szkoły Podstawowej Nr 1 jest 

lustro, niestety w połowie jest ono zasłonięte przez znak drogowy. 

Pan Wójt powiedział, iż w dzisiaj przyjmowanej zmianie do budżetu jest zakup samochodu 

transportowego, gdyż do tej pory pracownicy interwencyjni na rowerach objeżdżali Gminę,               

w związku z czym kupowany będzie samochód, aby mogli się szybciej przemieszczać, ma on 

mieć na wyposażeniu agregat, aby w każdej chwili gdy będzie potrzeba skorzystania z prądu 

była taka możliwość, cały sprzęt jaki będzie im potrzebny będą mogli do tego samochodu 

zapakować, dodał iż na niektórych drogach kamień już był uzupełniany, te prace będą na 

bieżąco prowadzone. Pan Wójt powiedział, iż planuje szkolenie dla mieszkańców dotyczące 
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planowania przestrzennego, gdzie chce przekazać, jakie są ich prawa, jakie obowiązki, jakie 

wymagania, a także w jaki sposób mogą się zabezpieczyć przed konsekwencjami 

niewłaściwego działania. Jeżeli chodzi o chodnik w Wydrzu, to ten temat rozpoczął jeszcze 

poprzedni sołtys, pierwsze trzeba zrobić projekt, wstępny plan był na odcinek od drogi                           

w kierunku Kątów Wydrzańskich do szkoły, Pan Wójt poprosił, aby Pan sołtys kontaktował się 

z gminnym drogowcem.  

Pan J. Panek powiedział, iż na zebraniach wiejskich w jesieni Pan Wójt informował 

mieszkańców o zapewnieniach, jakie miał od Zarządu Centrum Medycznego w Łańcucie                       

w zakresie obsługi w naszym Ośrodku, zapytał, czy jest to realizowane, czy były to tylko 

obietnice. 

Pan Wójt powiedział, iż zapewnienie było pisemne, pokazywał je wówczas Panu sołtysowi,                  

z całych pisemnych obietnic Gmina otrzymała tylko ginekologa, pozostałe obietnice są 

nierealizowane. Pan Wójt powiedział, iż wraz z Panem Przewodniczącym trafili na Panią 

doktor pediatrę z Ukrainy, wzięli całą jej dokumentację medyczną do Prezesa Centrum 

Medycznego, żeby pomógł jej uzyskać prawo do wykonywania zawodu w Polsce. Pan Wójt 

powiedział, iż z Centrum Medycznego otrzymał wiadomość, że pacjenci pytający w Ośrodku 

Zdrowia o specjalistów dostają informację, że tacy będą, ale trzeba się do nich zapisać i wtedy 

te osoby rezygnują i idą gdzie indziej.  

Pan J. Panek powiedział, że skoro były obietnice, to będzie dalej drążyć ten temat. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż pewien czas temu Pan Wójt wspomniało modernizacji sieci 

energetycznej, wcześniej nie zwracał na to uwagi, ale okazuje się ż bum fotowoltaiki 

spowodował ogromne problemy z zasilaniem w energię, m. in. w Wydrzu, czego sam osobiście 

doświadcza, w ciągu dnia są bardzo duże skoki napięcia. Pan radny zapytał, czy Gmina ma 

jakiś wpływ na to i może „słać monity do energetyki o modernizację sieci”, gdyż z tego co 

rozmawiał z energetykami jest to wina cienkich przekrojów przewodów, w tej chwili 

fotowoltaika jest prawie w co drugim domu i powoduje to znaczny wzrost napięcia. 

Pan Wójt powiedział, iż działania w tym temacie są intensywne, na dzień dzisiejszy udało się 

osiągnąć bardzo dużo, PGE wprowadziło do planu inwestycyjnego budowę GPZ na terenie 

Gminy Rakszawa, jest to ogromna inwestycja sięgająca 20.000.000,00 – 30.000.000,00 zł, 

ustalane są warunki techniczne, przystępują do ustaleń lokalizacyjnych, wiąże się to z ogromną 

przebudową sieci zarówno wysokiego napięcia, średniego napięcia, jak i niskiego napięcia, to 

nie jest problem, który można rozwiązać w rok, czy dwa, sama wymiana kabla to kilkadziesiąt 

kilometrów kabla. Pan Wójt powiedział, iż sieć energetyczna w Rakszawie nie jest 

przystosowana do tego, żeby Rakszawa się rozwinęła, systemy fotowoltaiczne spowodowały 

ujawnienie braku mocy przesyłowych, potrzeba modernizacji transformatorów, potrzeba 

nowych sieci odbiorowych. 

Pan M. Szląskiewicz powiedział, iż problem o którym mówił Pan Piersiak jest bardziej 

związany z długością linii przesyłowych, linie były budowane od transformatora i były 

wydłużane sukcesywnie, bo kolejne budynki były przyłączane. 

Pan Wójt powiedział, iż budowa GPZ to ogromna inwestycja na lata, ale przyniesie 

niewymierne korzyści.  

Pan J. Panek powiedział, że około miesiąca temu na terenie Gminy Zakład Energetyczny 

Leżajsk obcinał wszelkiego rodzaju drzewa, które mogły zagrażać, bezpieczeństwu linii, ekipa 

drzewa obcięła, rzuciła na dół i to wszystko tak leży. Pan sołtys powiedział, iż Pan z ochrony 

środowiska w Urzędzie Gminy powiedział Mu, że oni mają to posprzątać i zutylizować,                       

w związku z czym Pan J. Panek dzwonił do tej firmy i tam obiecali Mu że wszystko będzie 

posprzątane, minęło trzy tygodnie i nic się w tym temacie nie dzieje. Pan sołtys zwrócił się do 

Pana Wójta, żeby wspólnie podjąć jakieś działania w tej kwestii, on sam ze swojej strony będzie 

czynił starania, aby na przyszłość te prace były wykonywane porządnie i estetycznie.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, z związku               

z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt siedemnasty porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. Pan Przewodniczący podziękował wszystkim osobom, które włączyły się                  

w pomoc dla uchodźców w Schronisku, tych osób jest bardzo dużo. Pan Przewodniczący 

zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie, w związku z tym, że nikt nie zabrał 

głosu uznał punkt osiemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 19 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXVIII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1018 do godz. 1236.   

 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 
 

 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 
Rakszawa 

 
 
 
 

 

 

 

 


